

CANADA

H. OF C.

PENSION REFORM

C. DES C.

REFORME DES PENSIONS

1983-84

J
103
H7
1983/84
P5
A1

LIBRARY OF PARLIAMENT
BIBLIOTHEQUE DU PARLEMENT

J
103
H7

Canada. Parliament. House
of Commons. Special
Committee on Pension
Reform.

1983/84
P5

Minutes of proceedings.
NAME - NOM

MANUAL LOAN

DATE DUE

JAN 15 2008

*

J

103

H7

1983/84

PS

A1

HOUSE OF COMMONS

CHAMBRE DES COMMUNES

Issue No. 1

Fascicule n° 1

Tuesday, December 13, 1983

Le mardi 13 décembre 1983

Chairman: Douglas C. Frith, M.P.

Président: Douglas C. Frith, député

*Minutes of Proceedings and Evidence
of the Special Committee on*

*Procès-verbaux et témoignages
du Comité spécial sur la*

Pension Reform

Réforme des pensions

RESPECTING:

CONCERNANT:

Order of Reference pertaining to the study of the proposals for reform of the Canadian retirement income system contained in the Government of Canada's paper "Better Pensions for Canadians"

Ordre de renvoi relatif à l'étude des propositions de réforme du système canadien de revenu de retraite contenues dans le document du gouvernement du Canada intitulé «De meilleures pensions pour les Canadiens»

INCLUDING:

Y COMPRIS:

The First Report to the House

Le Premier rapport à la Chambre

Second Session of the
Thirty-second Parliament, 1983

Deuxième session de la
trente-deuxième législature, 1983

SPECIAL COMMITTEE ON
PENSION REFORM

Chairman: Douglas C. Frith

Vice-Chairmen:

Vince Dantzer
Louis R. Desmarais

Thérèse Killens
Hon./l'hon. Flora MacDonald (*Kingston and the
Islands*)/(*Kingston et les Îles*)
Russell MacLellan

COMITÉ SPÉCIAL SUR LA
RÉFORME DES PENSIONS

Président: Douglas C. Frith

Vice-présidents:

Vince Dantzer
Louis R. Desmarais

Ted Miller
Joe Reid (*St. Catharines*)
David Weatherhead—(9)

MEMBERS/MEMBRES

(Quorum 5)

Le greffier du Comité

Audrey O'Brien

Clerk of the Committee

ORDERS OF REFERENCE

Tuesday, December 13, 1983

ORDERED,—That a Special Committee consisting of nine Members to act as a Parliamentary Task Force on Pension Reform, be appointed to examine and report upon the proposals for reform of the Canadian retirement income system contained in the Government of Canada's paper "Better Pensions for Canadians" with particular reference to the following:

- (1) the method of inflation protection proposed for employer-sponsored pension plans;
- (2) the changes proposed in survivor benefits under the Canada and Quebec pension plans;
- (3) the issue of expanding mandatory pension arrangements, including:
 - (a) the size of any expansion of mandatory pension arrangements required to enable Canadians to avoid serious disruption of their living standards upon retirement;
 - (b) the nature of any expansion, be it through the Canada and Quebec pension plans, through compulsory employer-sponsored plans or through some other means; and
 - (c) when any recommended expansion of benefits and contributions should come into effect.
- (4) the financing of the Canada Pension Plan; and
- (5) the proposals to overcome the special problems facing women, including homemakers, under the current pension system; provided

That changes in membership of the Committee be made only pursuant to Standing Order 69(4)(b);

That the provisions of section (9) of Standing Order 69 be suspended in application to the Special Committee;

That the Special Committee have the power to retain the services of expert, professional, technical and clerical staff as may be deemed necessary and that for these purposes the Committee be deemed never to have ceased to exist;

That the Special Committee hold hearings and receive views and representation from interested groups and individuals across Canada and that, for this purpose, the Special Committee and its members have the power, when the Special Committee deems it necessary, to adjourn from place to place or travel inside Canada provided the estimated expenses for such travel and the locations to be visited are defined in advance and that, when deemed necessary, the required staff accompany the Special Committee or its members;

That notwithstanding the usual practices of the House, if the House is not sitting when an interim or final report of the Special Committee is completed, the Special Committee may make the said report public before it is laid before the House;

ORDRES DE RENVOI

Le mardi 13 décembre 1983

IL EST ORDONNÉ,—Qu'un Comité spécial de neuf députés, qui agira comme groupe de travail parlementaire sur la réforme des pensions, soit créé pour effectuer une étude et présenter un rapport sur les propositions de réforme du système canadien de revenu de retraite contenues dans le document du gouvernement du Canada intitulé: «De meilleures pensions pour les Canadiens», et particulièrement sur les aspects suivants:

- 1) La méthode de protection contre l'inflation proposée pour les régimes des employeurs;
- 2) Les changements proposés aux prestations aux survivants en vertu du Régime de pensions du Canada et du Régime des rentes du Québec;
- 3) La question de l'élargissement des arrangements obligatoires en matière de pensions, notamment:
 - a) L'envergure de tout élargissement des arrangements obligatoires en matière de pensions nécessaire pour permettre aux Canadiens d'éviter un bouleversement de leur niveau de vie au moment de la retraite;
 - b) La nature de tout élargissement, que ce soit par le biais du Régime de pensions du Canada et du Régime des rentes du Québec, de régimes obligatoires des employeurs ou d'autres moyens; et
 - c) Le moment de l'entrée en vigueur de tout élargissement recommandé des prestations et des contributions.
- 4) Le financement du Régime de pensions du Canada; et
- 5) Les propositions tendant à éliminer les problèmes spéciaux auxquels font face les femmes, y compris les ménagères, en vertu du présent régime de pensions; à condition

Que tout changement dans la composition du Comité ne soit fait qu'en conformité de l'article 69(4)(b) du Règlement;

Que l'article 69(9) du Règlement ne s'applique pas au Comité spécial;

Que le Comité spécial ait le pouvoir de retenir les services des experts et du personnel professionnel, technique et de soutien qu'il juge nécessaire et que, pour ces fins, le Comité soit réputé n'avoir jamais cessé d'exister;

Que le Comité spécial tienne des audiences et entende les témoignages et les instances des groupes et particuliers intéressés à travers le Canada et que, à cette fin, le Comité spécial et ses membres puissent, lorsque le Comité spécial le jugera nécessaire, voyager au Canada, à condition que les dépenses et la destination prévues de ces déplacements soient précisées à l'avance et que, lorsqu'on le jugera nécessaire, le personnel requis puisse accompagner le Comité spécial ou ses membres;

Que, nonobstant les pratiques habituelles de la Chambre, si la Chambre ne siège pas lorsque le Comité spécial aura terminé un rapport provisoire ou son rapport final, le Comité spécial puisse publier ledit rapport avant de le déposer à la Chambre;

That the evidence adduced by the Committee in the first session of the present Parliament be deemed to have been referred to the Committee;

That the members of the Committee be Mr. Dantzer, Mr. Desmarais, Mr. Frith, Mrs. Killens, Miss MacDonald (*Kingston and the Islands*), Mr. MacLellan, Mr. Reid (*St. Catharines*), Mr. Weatherhead and Mr. Young; and

That the Special Committee shall report no later than December 31, 1983.

Wednesday, December 14, 1983

ORDERED,—That, notwithstanding any order of this House, the name of Mr. Miller be substituted for the name of Mr. Young on the Special Committee appointed to act as a Task Force on Pension Reform.

ATTEST

Le Greffier de la Chambre des communes

C.B. KOESTER

The Clerk of the House of Commons

Que les témoignages recueillis par le Comité au cours de la première session du présent Parlement soient réputés avoir été déferés au Comité;

Que les membres du Comité soient MM. Dantzer, Desmarais, Frith, M^{me} Killens, M^{lle} MacDonald (*Kingston et les Îles*), MM. MacLellan, Reid (*St. Catharines*), Weatherhead et Young; et

Que le Comité spécial fasse rapport au plus tard le 31 décembre 1983.

Le mercredi 14 décembre 1983

IL EST ORDONNÉ,—Que, nonobstant tout ordre de la Chambre, le nom de M. Miller remplace celui de M. Young sur la liste des membres du comité spécial créé pour agir comme groupe de travail sur la réforme des pensions.

ATTESTÉ

REPORT TO THE HOUSE

The Special Committee on Pension Reform has the honour to present its

FIRST REPORT

In accordance with its Order of Reference of December 13, 1983, your Committee has considered the issues before it and submits the attached report. Your Committee urges the Government to consider the advisability of implementing the recommendations contained therein and, pursuant to provisional Standing Order 69(13), requests that the Government table a comprehensive response to this report.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence (from the First Session of the Thirty-Second Parliament, Issues 1 through 38 which includes the report) is tabled.

Respectfully submitted,

Le président

DOUGLAS C. FRITH

Chairman

RAPPORT À LA CHAMBRE

Le Comité spécial sur la réforme des pensions a l'honneur de présenter son

PREMIER RAPPORT

Conformément à son Ordre de renvoi du 13 décembre 1983, le Comité a terminé son étude des questions dont il a été saisi et soumet le rapport ci-joint. Le Comité exhorte le gouvernement à considérer l'opportunité de mettre en oeuvre les recommandations contenues dans ce document et, en conformité de l'article 69(13) du Règlement provisoire, prie celui-ci de déposer une réponse globale à ce rapport.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages s'y rapportant (de la première session de la trente-deuxième législature les fascicules 1 à 38, qui comprend le rapport) est déposé.

Respectueusement soumis,

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, DECEMBER 13, 1983

(1)

[Text]

The Special Committee on Pension Reform met at 3:40 o'clock p.m. this day, for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Messrs Dantzer, Desmarais, Mrs. Killens, Messrs. MacLellan and Reid (*St. Catharines*).

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

Mr. Desmarais moved,—That Mr. Frith be elected Chairman of this Committee.

The question being put on the motion, it was agreed to and Mr. Frith was declared duly elected Chairman, *in absentia*.

Mr. Desmarais moved,—That Mr. Dantzer do take the Chair as Acting Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

The Acting Chairman took the Chair.

The Committee proceeded to consider its Order of Reference dated Tuesday, December 13, 1983 which is as follows:

ORDERED,—That a Special Committee consisting of nine Members to act as a Parliamentary Task Force on Pension Reform, be appointed to examine and report upon the proposals for reform of the Canadian retirement income system contained in the Government of Canada's paper "Better Pensions for Canadians" with particular reference to the following:

- (1) the method of inflation protection proposed for employer-sponsored pension plans;
- (2) the changes proposed in survivor benefits under the Canada and Quebec pension plans;
- (3) the issue of expanding mandatory pension arrangements, including:
 - (a) the size of any expansion of mandatory pension arrangements required to enable Canadians to avoid serious disruption of their living standards upon retirement;
 - (b) the nature of any expansion, be it through the Canada and Quebec pension plans, through compulsory employer-sponsored plans or through some other means; and
 - (c) when any recommended expansion of benefits and contributions should come into effect.
- (4) the financing of the Canada Pension Plan; and
- (5) the proposals to overcome the special problems facing women, including homemakers, under the current pension system; provided

That changes in membership of the Committee be made only pursuant to Standing Order 69(4)(b);

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 13 DÉCEMBRE 1983

(1)

[Traduction]

Le Comité spécial sur la réforme des pensions tient, ce jour à 15h40, sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents: MM. Dantzer et Desmarais, M^{me} Killens, MM. MacLellan et Reid (*St. Catharines*).

Le greffier du Comité préside l'élection du président.

M. Desmarais propose,—Que M. Frith assume la présidence du Comité.

La motion, mise aux voix, est adoptée et M. Frith est déclaré dûment élu président *in absentia*.

M. Desmarais propose,—Que M. Dantzer agisse à titre de président.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

Le président suppléant ouvre la séance.

Le Comité procède à l'étude de son ordre de renvoi du mardi 13 décembre 1983 qui se lit comme suit:

IL EST ORDONNÉ,—Qu'un Comité spécial de neuf députés, qui agira comme groupe de travail parlementaire sur la réforme des pensions, soit créé pour les propositions de réforme du système canadien de revenu de retraite contenues dans le document du gouvernement du Canada intitulé: «De meilleures pensions pour les Canadiens», et particulièrement sur les aspects suivants:

- 1) La méthode de protection contre l'inflation proposée pour les régimes des employeurs;
- 2) Les changements proposés aux prestations aux survivants en vertu du Régime de pensions du Canada et du Régime des rentes du Québec;
- 3) La question de l'élargissement des arrangements obligatoires en matière de pensions, notamment:
 - a) L'envergure de tout élargissement des arrangements obligatoires en matière de pensions nécessaire pour permettre aux Canadiens d'éviter un bouleversement de leur niveau de vie au moment de la retraite;
 - b) La nature de tout élargissement, que ce soit par le biais du Régime de pensions du Canada et du Régime des rentes du Québec, de régimes obligatoires des employeurs ou d'autres moyens; et
 - c) Le moment de l'entrée en vigueur de tout élargissement recommandé des prestations et des contributions.
- 4) Le financement du Régime de pensions du Canada; et
- 5) Les propositions tendant à éliminer les problèmes spéciaux auxquels font face les femmes, y compris les ménagères, en vertu du présent régime de pensions; à condition

Que tout changement dans la composition du Comité ne soit fait qu'en conformité de l'article 69(4)b) du Règlement;

That the provisions of section (9) of Standing Order 69 be suspended in application to the Special Committee;

That the Special Committee have the power to retain the services of expert, professional, technical and clerical staff as may be deemed necessary and that for these purposes the Committee be deemed never to have ceased to exist;

That the Special Committee hold hearings and receive views and representation from interested groups and individuals across Canada and that, for this purpose, the Special Committee and its members have the power, when the Special Committee deems it necessary, to adjourn from place to place or travel inside Canada provided the estimated expenses for such travel and the locations to be visited are defined in advance and that, when deemed necessary, the required staff accompany the Special Committee or its members;

That notwithstanding the usual practices of the House, if the House is not sitting when an interim or final report of the Special Committee is completed, the Special Committee may make the said report public before it is laid before the House;

That the evidence adduced by the Committee in the first session of the present Parliament be deemed to have been referred to the Committee;

That the members of the Committee be Mr. Dantzer, Mr. Desmarais, Mr. Frith, Mrs. Killens, Miss MacDonald (*Kingston and the Islands*), Mr. MacLellan, Mr. Reid (*St. Catharines*), Mr. Weatherhead and Mr. Young; and

That the Special Committee shall report no later than December 31, 1983.

On motion of Mr. MacLellan, it was agreed,—That the Parliamentary Task Force on Pension Reform resume its work governed by the same organizational, procedural, administrative and financial arrangements which obtained in the First Session of the Thirty-Second Parliament and that the Chairman and the Clerk be authorized to take whatever steps are necessary to ensure that such undertakings, including contracts for services, are resumed.

On motion of Mr. Reid, it was agreed,—That the report which the Committee had prepared as its Third Report to the House in the First Session of the Thirty-Second Parliament be adopted as the First Report of the Committee in the Second Session and that the Chairman be ordered to table it in the House on December 15.

On motion of Mrs. Killens, it was agreed,—That the Clerk be authorized to arrange that the following personnel continue until January 31, 1983 in the employ of the House on this Committee's budget to complete the work of the Committee, to handle the distribution of the report and to reply to inquiries generated by the tabling of the report: Jennifer Parr, Special Assistant to the Committee, Office of the Chairman; Camille Garrett, Administrative Assistant, Officer of the Clerk.

On motion of Mr. Reid, it was agreed,—That the Chairman be authorized to sign an addendum to the contract with Kathryn J. Randle to extend the contract maximum from 130 hours to 160 hours.

Que l'article 69(9) du Règlement ne s'applique pas au Comité spécial;

Que le Comité spécial ait le pouvoir de retenir les services des experts et du personnel professionnel, technique et de soutien qu'il juge nécessaire et que, pour ces fins, le Comité soit réputé n'avoir jamais cessé d'exister;

Que le Comité spécial tienne des audiences et entende les témoignages et les instances des groupes et particuliers intéressés à travers le Canada et que, à cette fin, le Comité spécial et ses membres puissent, lorsque le Comité spécial le jugera nécessaire, voyager au Canada, à condition que les dépenses et la destination prévues de ces déplacements soient précisées à l'avance et que, lorsqu'on le jugera nécessaire, le personnel requis puisse accompagner le Comité spécial ou ses membres;

Que, nonobstant les pratiques habituelles de la Chambre, si la Chambre ne siège pas lorsque le Comité spécial aura terminé un rapport provisoire ou son rapport final, le Comité spécial puisse publier ledit rapport avant de le déposer à la Chambre;

Que les témoignages recueillis par le Comité au cours de la première session du présent Parlement soient réputés avoir été déferés au Comité;

Que les membres du Comité soient MM. Dantzer, Desmarais, Frith, M^{me} Killens, M^{me} MacDonald (*Kingston et les Îles*), MM. MacLellan, Reid (*St. Catharines*), Weatherhead et Young; et

Que le Comité spécial fasse rapport au plus tard le 31 décembre 1983.

Sur motion de M. MacLellan, il est convenu,—Que le Groupe de travail parlementaire sur la réforme des pensions reprenne l'étude de ses travaux que régissent les mêmes dispositions relatives à l'organisation, à la procédure, à la gestion et aux finances qui prévalaient au cours de la première session de la trente-deuxième législature, et que le président et le greffier soient autorisés à faire le nécessaire pour en assurer l'exécution, y compris l'attribution de contrats pour services.

Sur motion de M. Reid, il est convenu,—Que le rapport mis au point par le Comité à titre de troisième rapport à la Chambre au cours de la première session de la trente-deuxième législature soit adopté en tant que premier rapport du Comité au cours de la seconde session, et que le président ait ordre de le déposer à la Chambre le 15 décembre.

Sur motion de M^{me} Killens, il est convenu,—Que le greffier soit autorisé à maintenir dans l'exercice de leurs fonctions à même le budget du Comité, jusqu'au 31 janvier 1983, les personnes dont les noms figurent ci-après, pour mener à terme les travaux du Comité, se charger de la diffusion du rapport et répondre aux demandes de renseignements consécutives à la déposition du rapport: Jennifer Parr, adjoint spécial du Comité, Bureau du président; Camille Garrett, adjoint administratif, Bureau du greffier.

Sur motion de M. Reid, il est convenu,—Que le président soit autorisé à signer un additif au contrat intervenu entre le Comité et Kathryn J. Randle de façon à en prolonger la durée, soit de 130 heures à 160 heures.

On motion of Mr. Desmarais, it was agreed,—That, if the supply of reports is exhausted and the Committee has ceased to exist, the former Chairman be authorized to request the Principal Clerk of the Committees and Private Legislation Directorate to order a reprint of the report in such numbers as may be deemed necessary to meet the demand that has been manifested.

On motion of Mr. Reid, it was agreed,—That admittance to the locked-room background briefing to be held Thursday, December 15 from 9:00 a.m. to 11:00 a.m. be restricted to members of the Press Gallery and full-time journalists who have received prior accreditation from the Task Force.

At 3:50 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Sur motion de M. Desmarais, il est convenu,—Qu'advenant l'épuisement du rapport et la disparition du Comité, l'ancien président soit autorisé à demander au Directeur des comités et de la législation privée d'en faire réimprimer en nombre suffisant pour répondre à la demande.

Sur motion de M. Reid, il est convenu,—Que l'admission au breffage à huis clos prévu pour le jeudi 15 décembre, de 9 heures à 11 heures, se limite aux membres de la tribune des journalistes ainsi qu'aux journalistes à temps plein qui ont déjà obtenu du Groupe de travail une accréditation au préalable.

A 15h50, le Comité suspend les travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Comité

Audrey O'Brien

Clerk of the Committee



Canada Post
Postage paid

Postes Canada
Port payé

Book rate Tarif des livres

K1A 0S9
OTTAWA

If undelivered, return COVER ONLY to:
Canadian Government Publishing Centre,
Supply and Services Canada,
Ottawa, Canada, K1A 0S9

En cas de non-livraison,
retourner cette COUVERTURE SEULEMENT à:
Centre d'édition du gouvernement du Canada,
Approvisionnement et Services Canada,
Ottawa, Canada, K1A 0S9



CANADA

INDEX

SPECIAL COMMITTEE ON

Pension Reform

HOUSE OF COMMONS

Issue 1 • 1983 • 2nd Session • 32nd Parliament

Chairman: Mr. Douglas C. Frith



CANADA

INDEX

SPECIAL COMMITTEE

Pension Reform

HOUSE OF COMMONS

1997

1997

1997

1997

Chairman: Mr. Douglas O. Smith

Order of reference, 1-3-4

Procedure

Briefing session, locked-room, address, M. (J. Reid), 1-4
Committee arrangements of 1st Session, including M. (M. L. Reid), 1-7
Report to House, 3rd of 1st Session, adopting as 1st of 2nd Session, M. (J. Reid), 1-7

Procedure—Contd.

Report to House, M. (D. M. Reid), 1-8
Staff arrangements, M. (J. Reid), 1-7
Staff, including M. (J. Reid), 1-7
Report to House, 1-7

INDEX

HOUSE OF COMMONS COMMITTEES—OFFICIAL REPORT

FIRST SESSION—THIRTY-SECOND PARLIAMENT

Abbreviations: A.=Appendices. Amdt.=amendment. M.=motion. S.O.=standing order.

DATES AND ISSUES

—1983—

December: 13th, 1.

Order of reference, 1:3-4

Procedure

Briefing session, locked-room, admittance, M. (J. Reid), 1:8
Committee arrangements of 1st Session, resuming, M. (MacLellan),
1:7
Report to House, 3rd of 1st Session, adopting as 1st of 2nd Session,
M. (J. Reid), 1:7

Procedure—Cont.

Reports, reprinting, M. (Desmarais), 1:8
Staff, contract, M. (J. Reid), 1:7
Staff, engaging, M. (Killens), 1:7

Report to House, first, 1:5



If undelivered, return COVER ONLY to:
Canadian Government Publishing Centre,
Supply and Services Canada,
Ottawa, Canada, K1A 0S9

*En cas de non-livraison,
retourner cette COUVERTURE SEULEMENT à:*
Centre d'édition du gouvernement du Canada,
Approvisionnement et Services Canada,
Ottawa, Canada, K1A 0S9



CANADA

COMITÉ DE LA CHAMBRE DE COMMUNES — COMPTE RENDU OFFICIEL

DEUXIÈME SESSION, VINGT-DEUXIÈME LÉGISLATURE

INDEX

DU

COMITÉ SPÉCIAL SUR LA

Réforme des pensions

CHAMBRE DES COMMUNES

Fascicule n° 1

• 1983 •

2^e Session •

32^e Législature

Président: M. Doug Frith



INDEX

COMITÉ SPÉCIAL SUR LA

Réforme des pensions

CHAMBRE DES COMMUNES

INDEX

COMITÉ DE LA CHAMBRE DES COMMUNES—COMPTE RENDU OFFICIEL

DEUXIÈME SESSION, TRENTE-DEUXIÈME LÉGISLATURE

Abréviations: A.=appendice. Am.=amendement. Art.=article. M.=motion.

DATES ET FASCICULES

—1983—

Décembre: le 13, f.1.

Ordre de renvoi

Revenu de retraite, système, propositions de réforme contenues dans le document intitulé: *De meilleures pensions pour les Canadiens*, 1:3

Rapport à la Chambre

Premier, 1:5



Canada Post
Postage paid

Postes Canada
Port payé

Book rate **Tarif des livres**

**K1A 0S9
OTTAWA**

If undelivered, return COVER ONLY to:
Canadian Government Publishing Centre,
Supply and Services Canada,
Ottawa, Canada, K1A 0S9

En cas de non-livraison,
retourner cette COUVERTURE SEULEMENT à:
Centre d'édition du gouvernement du Canada,
Approvisionnement et Services Canada,
Ottawa, Canada, K1A 0S9

B₀

4

